# 总第 285 期 2 0 2 2

2022 年 8 月 10 日出版

## **最近消** — XIVA FEIZHOU— (双月刊)

主 编 李新烽 副 主 编 王林聪 常务副主编 安春英 编辑部主任 詹世明

#### 编辑委员会

#### 编辑部成员

「俄罗斯]瓦西列夫

史晓曦 安春英 詹世明 樊小红

### 目 次

· 特稿 ·

3 从"官方发展援助"到"可持续发展官方支持总额": 国际发展援助统计方法的变革

周 弘 杨成玉 荣 丹

·俄乌冲突影响 ·

[22] 从俄乌冲突看全球安全治理困境及出路 王林聪

32 变迁中的国际能源秩序与中东的角色 刘 冬

[51] 俄乌冲突背景下非洲粮食安全的困境 张梦颖

·美国与中东非洲关系 ·

[67] 拜登政府的非洲政策:优先事项与本质内涵 张宏明

95 拜登政府对伊朗的缓和外交及美伊关系走向

范鸿达

[115] 双向博弈:美国与叙利亚库尔德武装力量的 委托 - 代理关系(2014~2020 年)

文少彪 刘中民

・国别研究・

[139] 伊斯兰革命以来伊朗在中东地区秩序演变中的 角色变化 金良祥

155 英文摘要

#### WEST ASIA AND AFRICA

 $\frac{\text{No. 4}}{\text{August 2022}}$ 

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E – mail; waaa@ cass. org. cn Website; http://www.xyfzqk. org

#### **CONTENTS**

#### **Featured Articles**

From "Official Development Assistance" to "Total Official Support for
Sustainable Development": Statistical Reform of International Development
Assistance

Zhou Hong, Yang Chengyu & Rong Dan

#### Impacts of Russia - Ukraine Conflict

- 22 The Predicament and Solution of Global Security Governance from the Perspective of Russia Ukraine Conflict

  Wang Lincong
- 32 The Changing International Energy Order and the Role of the Middle East

  Liu Dong
- 51 Africa's Food Security Dilemma in the Context of Russia Ukraine Conflict

  Zhang Mengying

#### U. S. Relations with the Middle East and Africa

- The Biden Administration's Africa Policy: Priorities and Essential Implications

  Zhang Hongming
- 95 The Biden Administration's Diplomatic De-escalation towards Iran and the
  Trend of US-Iran Relations

  Fan Hongda
- Proxy Wars under Principal Agent Bidirectional Game: A Case Study of the Relationship between the United States and Kurdish Armed Forces in Syria (2014 2020)

  Wen Shaobiao & Liu Zhongmin

#### **Country Studies**

- 139 Iran's Changing Roles in the Evolution of the Middle East Regional Order since the Islamic Revolution

  Jin Liangxiang
- 155 Abstracts